
Protokół Nr XLV/2013 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 24 października 2013 r. 

 

XLV Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 

24 października 2013 r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Ad. 1  

Otwarcie XLV Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1430 Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

-     radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Z-ca Wójta Gminy Kurzętnik – Andrzej Ochlak, 

- przedstawiciel Urzędu Miasta – Katarzyna Markowska,  

- redaktor Kuriera Iławskiego - Aleksandra Malinowska,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego (lista - 

załącznik nr 3) 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli: Starosta Ewa Dembek oraz radni Jan Czapliński i Adam Głowacki. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Wacław Jabłoński. 

Przewodnicząca zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Jabłoński wyraził zgodę. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 
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Ad. 4 

 Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca przedstawiła proponowany porządek obrad (załącznik nr 4). Następnie 

odczytała wniosek Zarządu o jego rozszerzenie (załącznik nr 5). 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad po zmianach. 

Głosowało 14 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XLV Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Powiatu. 
6. Sprawozdanie z prac Zarządu.   
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Informacja nt. gospodarki odpadami po wdrożeniu nowego systemu. 
9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego w roku 

szkolnym 2012/2013. 
10. Założenia do budżetu na 2014 r. 
11. Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych. 
12. Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za okres od 1 stycznia 

2013 r. do 30 czerwca 2013 r.  
13. Przerwa 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037 oraz uchwał 
zmieniających: XXXV/276/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/290/2013 z dnia 21 
lutego 2013r., XXXVII/295/2013 z dnia 28.03.2013r.. XXXVIII/305/2013 z dnia 
25.04.2013r., XXXIX/313/2013 z dnia 29.05.2013r. , XL/322/2013 z dnia 
27.06.2013r., XLII/336/2013 z dnia 25.07.2013 r., XLIV/346/2013 z dnia 
26.09.2013r.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. 
w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. oraz uchwał 
zmieniających: XXXV/277/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/291/2013 z dnia 21 
lutego 2013r., XXXVII/296/2013 z dnia 28.03.2013r., XXXVIII/306/2013 z dnia 
25.04.2013r., XXXIX/314/2013 z dnia 29.05.2013r., XL/323/2013 z dnia 
27.06.2013r., XLII/337/2013 z dnia 25.07.2013 r. XLIV/347/2013 z dnia 26.09.2013r.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego przez 
Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej Ośrodek Terapii Uzależnień i 
Współuzależnienia. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia zmian do planu finansowego zadań powiatu, 
realizowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. 

17 a. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczącego Rady powiatu. 
18. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
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19. Sprawy różne. 
20. Zakończenie obrad XLV Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Powiatu  

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XLIV Sesji był radny Mirosław Galiński. 

Radny Galiński poinformował, że zapoznał się z protokołem, który odzwierciedla przebieg obrad. 

Radny wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLIV/2013. 

Głosowało 14 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 20 

września do 17 października 2013 r., sprawozdanie z posiedzenia Zarządu w dniu 23 

października 2013 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 19 i 26 września oraz 2 

października 2013r. (załącznik nr 6). 

Przewodnicząca poprosiła o krótkie uzupełnienie informacji. 

Wicestarosta poinformował, że z ważniejszych wydarzeń jakie miały miejsce poza pracami 

Zarządu należy wymienić: 

- 27.09 – wojewódzkie podsumowanie konkursu „Czysta i piękna zagroda” – I nagrodę w 

konkursie zdobyła wieś Zwiniarz, która otrzymała 12 tys. zł., 

- 30.09 – Wicestarosta spotkał się z mieszkańcem wsi Czachówki w celu omówienia 

dozorowania obiektu po byłej szkole;  

- 2.10 – przetarg na sprzedaż budynku po szkole w Czachówkach, który niestety zakończył 

się wynikiem negatywnym, 

- 3.10 – rada budowy dotycząca inwestycji na drodze wojewódzkiej Iława – Sampława – 

Zarząd reprezentował na niej p. Wacław Jabłoński oraz pracownik Zarządu Dróg 

Powiatowych. Przedstawiciele powiatu przedstawili na radzie budowy uwagi odnośnie 

nadmiernej eksploatacji drogi 1333N. W najbliższym czasie do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich wysłany będzie wniosek o ewentualną partycypację w kosztach naprawy 

drogi, 

- 6.10 – wystawa „Zielono mi”, która odbyła się w Zespole Szkół Zawodowych w 

Kurzętniku (po raz pierwszy w nowej siedzibie szkoły). Wystawa cieszyła się ogromnym 

zainteresowaniem odwiedzających. Planowana jest już kolejna wystawa o nieco innej 

tematyce, 
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- 7.10 – uroczysta inauguracja Uniwersytetu III Wieku w Nowym Mieście Lubawskim, 

- 7-9.10 – spotkania z kierownikami jednostek na temat przyszłorocznego budżetu, 

- 8-10.10 - w powiecie gościła delegacja z powiatu Oldenburg na czele ze Starostą Frankiem 

Egerem. Prowadzono rozmowy na temat wymiany w zakresie szkoleń i praktyk na 

płaszczyźnie szkolnictwa zawodowego. Spotkania odbywały się w ZSZ w Kurzętniku. 

Ustalono, że w maju przyszłego roku 5 - 6 uczniów wraz z opiekunem odbędzie praktyki w 

Oldenburgu, a w listopadzie młodzież z Niemiec przyjedzie do Polski, 

- 10.10 – spotkanie nauczycielami z okazji Dnia Edukacji Narodowej, 

- 11.10 – akademie z okazji DEN, 

- 15.10 – przetarg na udzielenie kredytu w wys. 1.200 tys. zł. – wpłynęły 3 oferty z których 

najkorzystniejsza była oferta banku z Iławy, wczoraj podpisano umowę, 

- 15.10 – powiatowy konkurs plastyczny promujący działalność SKO w Tereszewie, 

- 16.10 – turniej badmintona osób niepełnosprawnych powiatu nowomiejskiego; turniej 

sportowy klas I-III w Tereszewie; Sekretarz Powiatu uczestniczyła w spotkaniu z okazji 

Dnia Seniora zorganizowanym przez Związek Emerytów i Rencistów, a Naczelnik Wydziału 

Zarządzania Kryzysowego uczestniczył w debacie dotyczącej bezpieczeństwa w gminie 

Kurzętnik, 

- 16.10 – w Ministerstwie Zdrowia podpisano umowę o dotację na spłatę zobowiązań 

przejętych po SP ZOZ - kwota dotacji wynosi 2.524.470 zł., dotacja wpłynęła na konto 21.10 

i pokryje w 100% przejęty kredyt, 

- 19.10 – jubileusz 115-lecia Chóru Harmonia i 5-lecia chóru Cantamus, 

- 22.10 – uroczyste podsumowanie powiatowego konkursu „Moja pasja kluczem do 

sukcesu” w Powiatowym Centrum Rozwoju Edukacji, 

- 23.10 – spotkanie z przedstawicielami firmy Marathon Oil w sprawie możliwości przejęcia 

do firmy 15 tys. ton tłucznia i piasku po byłej wiertni, 

Wicestarosta dodał, że trwają prace związane z przeniesieniem PŚDS do pomieszczeń 

internatu. Do 15 listopada mają być zakończone.  

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie pytań. 

Radni nie mieli pytań do sprawozdania. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła radnych o zgłaszanie pytań i wniosków. 

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał p. Wicestarostę, który przejął obowiązki p. Starosty, czy 

czuje się na siłach sam podołać wszystkim zadaniom, które do tej pory wykonywały dwie 



 5

osoby. Radny wyraził nadzieję, że tak. Następnie złożył wniosek o wycinkę drzew przy 

drodze powiatowej Tereszewo – Marzęcice – chodzi o odcinek od Tereszewa do Tomaszewa. 

Na drodze tej doszło do dwóch wypadków śmiertelnych – jeden miał miejsce kilka lat temu, 

drugi – niedawno. W wypadkach zginęło 5 osób. Drzewa przy tej drodze bardzo 

przeszkadzają. Radny dodał, że w wypadkach zginęły młode osoby, wszystkie znał i bardzo 

nad tym ubolewa. Następnie skierował pytanie do Dyrektora Zespołu Szkół Zawodowych p. 

Mirosława Wodary – zespół funkcjonuje już prawie 2 miesiące. Rok temu na sesji rodzice 

uczniów z gminy Biskupiec wyrażali swoje obawy co do wspólnego funkcjonowania dwóch 

szkół pod jednym dachem. Radny zapytał jak przebiega integracja obu szkół.    

Radny Andrzej Andrzejewski zgłosił następujące pytania: 

- jaki jest stan zaawansowania budowy gazociągu w powiecie nowomiejskim,   

- czy jest jakaś informacja ze strony Urzędu Miasta na temat remontu ulicy Zdrojowej (radny 

zadawał to pytanie na ostatniej sesji), 

- jaki jest konkretny termin wykonania remontu drogi wewnętrznej przy budynku Starostwa 

przy ul. Grunwaldzkiej 3. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma jeszcze jakieś zapytania lub wnioski. 

Nikt się nie zgłosił. 

Przewodnicząca poinformowała, że odpowiedź na zgłoszone pytania i wnioski nastąpi w pkt. 

18. 

Ad. 8 

 Informacja nt. gospodarki odpadami po wdrożeniu nowego systemu 

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu p. Katarzynę Markowską – przedstawiciela 

Urzędu Miasta.  

P. Markowska poinformowała, że gmina miejska Nowe Miasto Lubawskie należy do 

Związku Gmin Regionu Ostródzko – Iławskiego „Czyste Środowisko”. Zadanie związane z 

gospodarką odpadami komunalnymi przejął Związek. Przetarg na odbiór odpadów 

komunalnych wygrał Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi w Rudnie. Na terenie 

miasta w ramach konsorcjum odpady są odbierane przez Przedsiębiorstwo Gospodarki 

Komunalnej w Nowym Mieście Lubawskim. Stawki za odbiór odpadów są następujące: 

odbiór odpadów selektywnych – 7 zł./osobę, odbiór odpadów mieszanych – 9 zł./osobę. Na 

terenie miasta nie ma większych problemów z odbiorem odpadów. Deklaracje od właścicieli 

nieruchomości złożono prawie w 90%. Problem stanowią nieruchomości niezamieszkałe, za 

które trzeba złożyć tzw. deklarację „zerową”. Na początku pewien problem stanowiło 

wystawianie pojemników na odpady przed posesję, tak aby były widoczne i żeby ich odbiór 
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przebiegał szybko i sprawnie. Chodziło o to, że nie zawsze pracownicy mogą wejść bez 

przeszkód na teren posesji, bo są np. groźne psy czy jakieś inne zagrożenia. W tej chwili tych 

problemów nie ma. 

Przewodnicząca zapytała czy większość mieszkańców przystąpiła do selektywnej zbiórki 

odpadów czy stosuje mieszaną. 

P. Markowska odpowiedziała, że praktycznie wszystkie spółdzielnie mieszkaniowe i 

wspólnoty podjęły decyzje, że odpady będą odbierane w sposób nieselektywny. Jeżeli chodzi 

o indywidualne gospodarstwa – ok. 40% segreguje, a 60% - nie. 

Przewodnicząca zapytała jak wygląda ściągalność opłat. 

P. Markowska odpowiedziała, że jest dobrze. 

Z-ca Wójta Gminy Kurzętnik Andrzej Ochlak poinformował, że w ostatnim czasie Związek 

podjął uchwałę w sprawie zwolnień dla rodzin wielodzietnych (trzecie i czwarte dziecko w 

rodzinie będzie zwolnione z opłat). To słuszny kierunek. Wygląda na to, że stawki są tak 

skalkulowane, że Związek nie będzie generował strat. W gminie odpady zbiera Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Kurzętniku. Lokalny odbiorca wie gdzie mogą wystąpić jakieś 

problemy, szybko reaguje i zbiera odpady nawet te, które gdzieś porzucono. Gdyby odpady 

odbierała firma zewnętrzna, pewnie tak by nie było. Jeżeli chodzi o deklaracje – złożono ich 

ok. 50%, z tego odpłatność ponosi ok. 85%. Póki co, Związek nie zgłasza problemów 

dotyczących odpłatności. P. Ochlak dodał, że podane przez niego procenty dotyczą całego 

Związku, a nie tylko gminy Kurzętnik. 

P. Markowska dodała, że między gminami, a Związkiem cały czas trwa wymiana informacji. 

Jeżeli są jakieś pytania np. odnośnie wypełnionych deklaracji, gmina pomaga, bo jednak 

urzędnicy na miejscu więcej wiedzą niż pracownicy biura Związku w Ostródzie. 

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa Krzysztof Puwalski poinformował, że do 

Związku Gmin Regionu Ostródzko – Iławskiego „Czyste Środowisko” z terenu powiatu 

nowomiejskiego należą: gmina miejska Nowe Miasto Lubawskie, gmina wiejska Nowe 

Miasto Lubawskie i gmina Kurzętnik. Gmina Grodziczno należy do Związku Gmin 

„Działdowszczyzna”. Gmina Biskupiec nie przystąpiła do żadnego związku, prowadzi 

gospodarkę odpadami we własnym zakresie. Z wyjątkiem gminy wiejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie, odpady zbierają lokalne firmy (w gminie przetarg wygrała Lubawska Spółka 

Komunalna). Jeżeli chodzi o zwolnienia z opłat, intencje są słuszne, ale ustawa nie jest 

doskonała. W świetle obecnych orzeczeń nie można mieszać różnych systemów ustalania 

opłat. Stawka może być ustalona w zależności od ilości mieszkańców, nieruchomości lub 

ilości zużytej wody. Jeżeli gmina zdecyduje się na jakiś system, to tylko taki może być 
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stosowany. P. Puwalski dodał, że na razie Wojewoda nie kwestionuje uchwał odnośnie 

zwolnień. Stawki na terenie gminy Biskupiec są następujące: gospodarstwo do 4 osób – 10 

zł./osobę za odpady mieszane, 7 zł./osobę za odpady selektywne; gospodarstwo liczące więcej 

niż 4 osoby: 40 zł./gospodarstwo za odpady mieszane i 33 zł./ gospodarstwo za odpady 

selektywne. Odpady odbiera zakład „Komunalka” w Biskupcu. Odpady wywożone są do 

zakładu w Rudnie. Składowisko w Łąkorzu już nie funkcjonuje i jest obecnie rekultywowane. 

W gminie Grodziczno obowiązują stawki ustalone przez Związek Gmin Działdowszczyzna: 

16 zł./gospodarstwo przy nieselektywnej zbiórce odpadów, natomiast przy selektywnej 

zbiórce - w zależności od ilości osób w gospodarstwie: do 4 osób w gospodarstwie - 

8,50/osobę, pow. 4 osób w gospodarstwie - 4,50 zł./osobę. Odpady odbiera firma MAT-BUD 

z Nowego Miasta Lubawskiego. Odpady są wywożone na składowisko w Ciechanówku. 

Problemy jakie są sygnalizowane Wydziałowi są następujące:  

1. Różnica w stawce za zbiórkę odpadów mieszanych i selektywnych jest zbyt mała, co 

może spowodować, że gminy nie osiągną wymaganego poziomu odzysku odpadów 

selektywnie zebranych,    

2. Mieszkańcy spółdzielni i wspólnot mieszkaniowych zostali praktycznie pozbawieni 

możliwości wyboru i płacenia mniejszej stawki za odpady selektywnie zebrane 

(deklaracje składały spółdzielnie i wspólnoty) 

3. Brak wystarczającej kampanii informacyjnej jeżeli chodzi o selektywną zbiórkę 

odpadów (jakie konkretnie odpady powinny być zbierane, w jakiej formie itp.) 

4. Zbyt mała liczba pojemników do selektywnej zbiórki, przynamniej na terenie Nowego 

Miasta Lubawskiego - np. w jednym miejscu są dwa pojemniki na szkło bezbarwne, a 

nie ma żadnego na szkło kolorowe i mieszkańcy zastanawiają się jak mają prowadzić 

zbiórkę.  

5. Zbyt rzadkie terminy odbioru odpadów z pojemników selektywnej zbiórki. 

6. Niesprawiedliwe stawki jeżeli chodzi o nieruchomości niezamieszkałe lub 

budownictwo letniskowe.  

7. Trudności z odbiorem odpadów z terenów otwartych. Właścicielem terenów jest 

gmina, jednak dochodzą sygnały, że podczas zbiórki odpadów przez kajakarzy, gminy 

niezbyt chętnie zagospodarowują odpady. 

8. Brak właściwego zagospodarowania odpadów biodegradowalnych. 

P. Puwalski podsumował, że generalnie nie ma większych problemów z odpadami na naszym 

terenie. W okresie przejściowym na terenie miasta doszło do jednego incydentu, kiedy 
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odpady były przechowywane zbyt długo. Czekano, aż zacznie funkcjonować nowy system, 

ale potem problem został całkowicie rozwiązany. 

Przewodnicząca zapytała o odpady elektryczne i inne odpady szkodliwe. 

P. Puwalski odpowiedział, że na terenie miasta zbiórki elektrośmieci są prowadzone raz na 

dwa, trzy miesiące. Jest to wystarczająca częstotliwość. Ponadto działa jeden punkt zbierania 

odpadów elektrycznych i elektronicznych – zakład „Stal-złom” przy ul. Jagiellońskiej. Tam 

można oddać zużyty sprzęt w każdym czasie. Pewien problem stanowi zagospodarowanie 

odpadów niebezpiecznych. Jeżeli te odpady znajdują się w odpadach komunalnych, powinny 

poradzić sobie z tym sortownie. P. Puwalski dodał, że aby ułatwić przedsiębiorcom 

prowadzenie działalności, zmieniono niektóre przepisy ustawy o gospodarce odpadami. 

Zlikwidowano niektóre rodzaje decyzji. Obecnie wytwarzanie do 1 tony odpadów 

niebezpiecznych rocznie, nie podlega żadnym uregulowaniom prawnym i żadnej kontroli. Na 

razie nie ma z tym problemów, ale pewne zagrożenie istnieje. 

Przewodnicząca zapytała o odpady wielkogabarytowe. 

P. Markowska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o wielkogabaryty, odbiór będzie ustalany 

telefonicznie. Odbiór będzie następował bezpośrednio z posesji. Takie są plany. 

P. Ochlak powiedział, że nowy system funkcjonuje dopiero trzeci miesiąc i należy go ocenić 

dobrze, przynamniej jeżeli chodzi o gminę Kurzętnik. Pewne problemy mogą się zacząć, 

kiedy będzie dochodziło do ściągalności zaległych opłat. To będzie problem Związku, może 

to też dotknąć gminy jeśli pieniędzy zabraknie. Sama ustawa zawiera wiele błędów i najlepiej 

byłoby gdyby była napisana od nowa.    

Przewodnicząca powiedziała, że ona ocenia funkcjonowanie systemu pozytywnie. Za dobre 

posunięcie uważa odejście gminy Kurzętnik ze Związku Działdowszczyzna i przejście pod 

obecny Związek, jeżeli porówna się stawki. 

P. Puwalski powiedział, że to czy stawki zostały skalkulowane prawidłowo, okaże się dopiero 

po pewnym okresie funkcjonowania systemu. Okaże się czy gminy będą musiały dokładać do 

systemu czy powstaną pewne oszczędności. Stawki skalkulowano na takim poziomie, aby 

zapewnić minimalną ściągalność. Jeżeli chodzi o gminę Biskupiec nie udało się pozyskać 

informacji na temat ściągalności opłat 

Radny Kazimierz Wiśniewski powiedział, że wg. jego wiedzy wynosi ona ponad 90%. Radny 

dodał, że ma inne informacje na temat tego, gdzie gmina wywozi odpady komunalne. Wg. 

jego wiedzy odpady wywożone są do składowiska w Różance.  

Radny Stanisław Czajka powiedział, że w „Kurierze Iławskim” była informacja, że faktycznie 

chodzi o Różankę k. Susza. Radny wnioskował, aby sprawdzić czy punkt w Różance posiada 



 9

stosowne uprawnienia do odbioru odpadów stałych. Poprosił, aby służby starostwa i media to 

sprawdziły, ponieważ prawdopodobnie jest tak, że odpady są nielegalnie wywożone za Susz, 

a oficjalnie podaje się, że do Rudna. Jeżeli informacja ta potwierdzi się (radny oczekuje 

odpowiedzi na następnej sesji) należałoby kogoś pociągnąć do odpowiedzialności.  

Przewodnicząca zapytała czy funkcjonują punkty przeładunkowe. 

P. Puwalski powiedział, że zaawansowane są prace przy tworzeniu punktu przeładunkowego 

w Lipowcu. Prawdopodobnie w przyszłym roku punkt powinien zacząć obsługiwać nasz 

rejon. 

Przewodnicząca zapytała o wspomniane zwolnienia na trzecie i kolejne dzieci – czy dotacje 

przekazują gminy. 

P. Markowska odpowiedziała, że to jest dotacja ze Związku.   

P. Ochlak dodał, że sprawa jest świeża, z zeszłego tygodnia. Zasady te mają ruszyć z 

początkiem nowego roku. 

P. Puwalski doprecyzował, że chodzi o dopłaty na trzecie i każde następne dziecko, przy 

czym uwzględnia się dzieci:  

- małoletnie, 

- bez względu na wiek, które zgodnie z odrębnymi przepisami otrzymują zasiłek (dodatek) 

pielęgnacyjny lub rentę socjalną, 

- osoby do 25 roku życia uczące się w szkołach. 

Radny Czajka zgłosił sprawę pojemników do segregacji odpadów, na zakup których gmina 

Biskupiec (podobnie jak inne gminy) otrzymała dotację z powiatu. W tej chwili pojemniki te 

stoją puste na terenie Zakładu „Komunalna” w Biskupcu i nie są wykorzystywane. Radny 

wnioskował, aby spowodować, żeby gmina zwróciła pojemniki albo rozstawiła je na terenie 

gminy, aby mieszkańcy mogli  z nich korzystać. Dodał, że do tej pory wjeżdżał na teren ZGK 

i wrzucał odpady do pojemników, ale może mieć z tego powodu problemy. 

P. Puwalski powiedział, że prawdopodobnie pojemniki były zakupione tak dawno, że nie jest 

możliwe, aby powiat domagał się ich zwrotu.   

Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek należy przesłać do gminy. 

Radny Dembek powiedział, że na terenie wsi Krotoszyny stoją pojemniki. 

Radny Czajka powiedział, że jemu chodzi o pojemniki, które stoją na terenie „Komunalki”. 

Te nie są wykorzystywane. 

Radny Tomasz Szczepański zapytał czy na dzisiejszą sesję zostali zaproszeni przedstawiciele 

wszystkich gmin. 
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Przewodnicząca odpowiedziała, że na każdą sesję zaprasza wszystkich wójtów. Do 

zaproszenia jest załączony porządek obrad. 

Następnie zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 9  

 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego w 

roku szkolnym 2012/2013 

Informacja stanowi załącznik nr 7. 

Informację w formie prezentacji multimedialnej przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty, 

Kultury i Promocji Andrzej Korecki. 

Na zakończenie dodał, że na ostatniej naradzie Kurator Oświaty poinformowała, że wyniki 

nauczania w gimnazjach na terenie naszego województwa są najgorsze w Polsce.  

Dyrektor Zespołu Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim Barbara 

Przeradzka – Martko poinformowała, że wniosek szkoły o środki unijne w ramach Działania 

9.1 - Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych 

świadczonych w systemie oświaty, uzyskał akceptację. Projekt będzie realizowany w ciągu 

dwóch lat szkolnych. Jego całkowita wartość wynosi ok. 1 mln zł. Projekt jest innowacyjny, 

zakłada szereg zajęć przygotowujących do matury, a także rozwijających talenty. Oprócz tego 

przeprowadzone będą zajęcia dla pedagogów, zakupione będą materiały dydaktyczne (tablica 

interaktywna, zestawy komputerowe, dyktafony, aparaty fotograficzne itp.). Organizowane 

będą także wyjazdy naukowo - dydaktyczne. Celem projektu jest wzrost wyników egzaminów 

maturalnych. P. Dyrektor dodała, że chodzi o nową maturę, której poziom trudności będzie 

zdecydowanie wyższy. 

Przewodnicząca pogratulowała sukcesu z projektem. 

Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych Mirosław Wodara powiedział, że niestety projekt 

złożony przez jego placówkę, nie uzyskał akceptacji. Znalazł się na 12 pozycji. Szkoła 

planuje złożyć odwołanie. W nawiązaniu do informacji p. Wicestarosty na temat wystawy 

„Zielono mi”, Dyrektor powiedział, że faktycznie wystawa zakończyła się sukcesem. 

Wszystkie stoiska udało się zorganizować na jednym poziomie (w poprzednim budynku nie 

było to możliwe). Większość wystawców sprzedała prawie wszystkie swoje produkty, dlatego 

wystawa zakończyła się przed planowanym końcem. Już teraz szkoła planuje nową wystawę 

o charakterze gastronomiczno – turystycznym. W odpowiedzi na pytanie radnego 

Ząbkiewicza Dyrektor zapewnił, że nie ma żadnych sygnałów, żeby między uczniami obydwu 

szkół działo się coś złego. Wręcz przeciwnie, integracja od samego początku jest wzorowa, 
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zarówno po stronie uczniów jak i nauczycieli. Organizuje się wspólnie uroczystości, 

akademie.   

Przewodnicząca zapytała czy w tym punkcie ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie 

zgłosił. 

Ad. 10 

Założenia do budżetu na 2014 r. 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że prace związane z opracowaniem 

budżetu są zgodne z procedurą uchwaloną przez Radę Powiatu. 12 sierpnia Zarząd przyjął 

uchwałę  w sprawie materiałów planistycznych, tego samego dnia Starosta wydała okólnik, w 

którym określono dokładne daty związane z uchwalaniem budżetu, wraz z materiałami 

niezbędnymi do opracowania planów budżetowych. W terminie do 10 września plany złożyli 

kierownicy jednostek organizacyjnych, do 20 września – komórki organizacyjne Starostwa 

Powiatowego. Na posiedzeniu w dniu 15 października Zarząd  przyjął pierwszy roboczy 

projekt budżetu. W międzyczasie wpłynęły informacje z Ministerstwa Finansów na temat 

wysokości subwencji i planowanego udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych. 

Planowana wartość subwencji i udziału w podatku jest wyższa o 614.697 zł. W wyniku analiz 

prowadzonych przez Zarząd, ustaleń z kierownikami jednostek, zwłaszcza tych, które 

wykonują zadania własne, udało się znaleźć oszczędności w wysokości ok. 700 tys. zł. Nadal 

będą prowadzone prace nad dalszymi oszczędnościami, aby budżet się zrównoważył. Brakuje 

jeszcze kwoty ok. 900 tys. zł. Do 15 listopada projekt budżetu musi być przedłożony Radzie 

Powiatu celem uchwalenia i Regionalnej Izbie Obrachunkowej celem zaopiniowania.  

Ad. 11 

 Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych 

Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych radnych stanowi załącznik nr 8.  

Przewodnicząca poinformowała, że wszyscy radni złożyli oświadczenia w terminie, 

większych uwag nie było. Część radnych składała korekty do oświadczeń. 

Wicestarosta przedstawił informację Starosty Nowomiejskiego z przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych (załącznik nr 9). 

Ad. 12 

 Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za okres od 1 

stycznia 2013 r. do 30 czerwca 2013 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10. Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji 

Grzegorz Dembek. 
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Ad. 13 

 Przerwa  

Przewodnicząca ogłosiła przerwę w obradach. 

/przerwa/ 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Na sali obecnych było 13 radnych. Nieobecni to: Ewa Dembek, Jan Czapliński, Adam 

Głowacki i Marek Tuchalski. 

Po przerwie oprócz radnych, Sekretarza Powiatu, Skarbnika Powiatu, obecni byli: Dyrektor 

PCPR Urszula Łydzińska, redaktor „Kuriera Iławskiego” Aleksandra Malinowska, 

protokolant Anna Andrzejczak. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037 oraz uchwał 

zmieniających: XXXV/276/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/290/2013 z dnia 21 lutego 

2013r., XXXVII/295/2013 z dnia 28.03.2013r.. XXXVIII/305/2013 z dnia 25.04.2013r., 

XXXIX/313/2013 z dnia 29.05.2013r. , XL/322/2013 z dnia 27.06.2013r., XLII/336/2013 z 

dnia 25.07.2013 r., XLIV/346/2013 z dnia 26.09.2013r.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLV/351/2013 (załącznik nr 

11) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale 

Nr XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. oraz uchwał 

zmieniających: XXXV/277/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/291/2013 z dnia 21 lutego 

2013r., XXXVII/296/2013 z dnia 28.03.2013r., XXXVIII/306/2013 z dnia 25.04.2013r., 

XXXIX/314/2013 z dnia 29.05.2013r., XL/323/2013 z dnia 27.06.2013r., XLII/337/2013 z 

dnia 25.07.2013 r., XLIV/347/2013 z dnia 26.09.2013r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały. Radni nie mieli uwag. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLV/352/2013 (załącznik nr 

12) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego przez 

Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej Ośrodek Terapii Uzależnień i 

Współuzależnienia 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLV/353/2013 (załącznik nr 

13) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań 

powiatu, realizowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Dyrektor PCPR Urszula Łydzińska poinformowała, że Powiatowy Urząd Pracy zgłosił, że 

jeden pracodawca wycofał się z umowy na wyposażenie stanowiska dla osoby 

niepełnosprawnej. Nie wykorzystano również środków na szkolenia i przekwalifikowania 

osób niepełnosprawnych. PUP wnioskuje o przesunięcie środków na inne zadanie - 

rozpoczęcie działalności gospodarczej przez osobę niepełnosprawną i uzupełnienie puli 

środków na staże dla osób niepełnosprawnych. Ponadto, jedna osoba zrezygnowała z turnusu 

rehabilitacyjnego. Środki wróciły na konto. PCPR chce je przeznaczyć na dofinansowanie 

zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne.  

Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLV/354/2013 (załącznik nr 

14) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 17a 

 Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLV/355/2013 (załącznik nr 

15) podjęto jednogłośnie.  
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Ad. 18 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Przewodnicząca poinformowała, że nastąpiła już odpowiedź na wniosek radnego Ząbkiewicza 

odnośnie szkół. Przewodnicząca poprosiła o udzielenie odpowiedzi na pozostałe wnioski i 

zapytania. 

Wicestarosta w odpowiedzi na pytanie radnego Ząbkiewicza odnośnie przejęcia obowiązków 

Starosty, powiedział, że w tym względzie jest optymistą. Nie został sam, bo ma cały zespół 

ludzi, który świetnie pracuje i ma doświadczenie. Pomoc ze strony radnych na pewno też 

będzie, więc nic nieprzewidzianego i złego nie powinno się wydarzyć. Wniosek w sprawie 

wycinki drzew zostanie przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych. Po uzyskaniu zgody 

przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska, drzewa będą wycinane w miarę 

możliwości.  

Odpowiadając na pytania zadane przez radnego Andrzejewskiego, Wicestarosta wyjaśnił, że 

zarówno budowa gazociągu jak i remont ulicy Zdrojowej to inwestycje, których nie realizuje 

powiat, więc stan zaawansowania prac nie jest znany władzom powiatu. Jeżeli jednak radny 

podtrzymuje swoje wnioski, zostaną wysłane do inwestorów – Urzędu Miasta i do inwestora 

budującego gazociąg - zapytania o stan zaawansowania prac. Wicestarosta poinformował 

ponadto, że nie jest w stanie podać terminu remontu drogi wewnętrznej, bo po prostu takiego 

terminu nie ma. Sprawa jest wszystkim znana. Zarząd wielokrotnie na ten temat rozmawiał. 

Potrzeba remontu drogi jest oczywista. Zadanie będzie realizowane, jeżeli pojawią się wolne 

środki w budżecie.  

Przewodnicząca zapewniła, że p. Wicestarosta bez trudu radzi sobie ze swoimi obowiązkami. 

Na pewno jest ich więcej, ale z płacy p. Starosty zostaną oszczędności, więc środki te można 

przeznaczyć na dodatkowe wynagrodzenia dla tych pracowników, którzy mają zwiększone 

obowiązki w związku z nieobecnością p. Starosty.  

Ad. 19 

 Sprawy różne  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Radny Dembek wrócił do tematu wywozu odpadów komunalnych z terenu gminy Biskupiec. 

Poinformował, że faktycznie odpady są wywożone do Różanki, tam następuje ich segregacja i 

dalej są wywożone do Rudna. Na to są stosowne umowy i nie trzeba prowadzić śledztwa w 

tej sprawie. 

Przewodnicząca powiedziała, że prawdopodobnie w Różance jest punkt przeładunkowy. 
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Radny Dembek odparł, że właśnie tak jest. Gmina ma podpisane dwie umowy – ze 

składowiskiem w Różance i zakładem w Rudnie. Jeżeli chodzi o pojemniki, 47 pojemników 

stoi na terenie różnych wsi gminy, a 2 pojemniki stoją na terenie „Komunalki”. 

Radny Czajka powiedział, że jemu chodzi o pojemniki okrągłe, które były zakupione z dotacji 

z powiatu. Takich pojemników było 10 sztuk. I te pojemniki stoją na terenie „Komunalki”. 

Radnemu chodziło o to, aby były rozstawione na terenie całej gminy. Radny dodał, że nie 

powiedział, że należy przeprowadzić śledztwo w sprawie wywozu odpadów. Nie użył takich 

słów. Jeżeli jednak była niezgodność w informacji na temat wywozu odpadów z gminy 

Biskupiec, miał prawo postawić wniosek o informację z gminy. Wyraził też nadzieję, że 

sprawą zajmie się „Kurier Iławski” i poda opinii publicznej. P. Naczelnik poinformował, że 

nie uzyskał informacji z gminy odnośnie ściągalności opłat. To radny Wiśniewski przekazał 

tę informację, bo na jednym ze spotkań mówił o tym Wójt Gminy. Ale gros mieszkańców nie 

otrzymuje takich informacji. Dlatego radny, jako mieszkaniec gminy, ma prawo wnioskować 

o takie informacje z gminy poprzez powiat. Są to sprawy publiczne. Tu nie ma żadnych 

tajemnic. Mieszkańcy gminy chcieliby otrzymać informację jak funkcjonuje gospodarka 

odpadami na terenie gminy po trzech miesiącach od wprowadzenia nowego systemu. Chodzi 

o przekazanie jawnej, wyczerpującej informacji na ten temat.     

Przewodnicząca powiedziała, że wniosek będzie wysłany. Liczmy, że gmina przekaże 

odpowiedź. 

Radny Dembek powiedział, że system funkcjonuje od niedawna. Wyraził nadzieję, że w 

gminie Biskupiec, podobnie jak w innych gminach powiatu, funkcjonuje dobrze. Pewne 

niedociągnięcia zawsze mogą być. Radny powiedział, że takie tematy najlepiej poruszyć na 

sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 20 

 Zakończenie obrad XLV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XLV Sesji Rady 

Powiatu.    

 

 Protokół sporządziła:                    Przewodnicząca Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                                          Zofia Andrzejewska 

              


